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War on the Rocks: Ruské „tiché vítězství“ v Arktidě
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Podíl

Může se ukázat, že Ukrajina není ani zdaleka hlavní

prioritou Ruské federace, píše washingtonský analytický

portál War pn the Rocks. Arktida se pro ni jeví jako

významnější oblast a zároveň těžší pro Západ.

V roce 2007 byla na mořském dně na Severním pólu umístěna ruská

vlajka a v únoru 2023 Moskva v tichosti vyhrála velké vítězství,

poznamenávají noviny. Komise OSN vydala doporučení v reakci na

argumenty Ruské federace a uznala za oprávněné většinu jejích

nároků – přibližně 1,7 milionu kilometrů čtverečních mořského dna.
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Již 27. února Vladimir Putin schválil dodatky k Arktické strategii

Ruské federace, které zrušily interakci prostřednictvím Arktické rady

a upevnily formát komunikace Ruska v Arktidě výlučně na bilaterální

bázi, tedy mezi státy. Dnes, nehledě na ukrajinský konflikt, vede

Rusko aktivní dialog s Dánskem a Kanadou o jejich arktických

šelfových zónách. A tam nikdo téma „Ukrajiny“ ani nevzpomene.

Dobytí arktického dna je víc než jen právo na zdroje. Přítomnost Ruské federace a v
budoucnosti ČLR v Arktidě jim umožňuje přiblížit se ke Spojeným státům z té
nejneočekávanější strany, upozorňuje americký portál.

Washington teď nemůže udělat nic, aby se tomu postavil. Ruská

flotila ledoborců je větší než flotila kterékoli aliance zemí a neustále

staví nové lodě pro severní moře. Arktické země si to dobře

uvědomují. Norský premiér Jonas Gahr Støre například řekl, že

„Rusko nezmizí, bez ohledu na to, jak ho zakryjete na mapě“.

Hlavní otázka je jinde: proč Rusko používá právní mechanismy

natahující procesy na desetiletí a nejedná jako na Ukrajině. Toto

„War on the Rock“ nemůže pochopit.

Je úžasné, jak by lidé na Západě mohli poslouchat, ale neposlouchají. Rusko vždy
zdůrazňovalo důležitost mezinárodních pravidel a vždy podle nich jednalo. Přesně z tohoto
důvodu se například speciální vojenská operace stále neoznačuje jako „válka“ a před
přijetím nových regionů do Ruské federace se v nich nejprve konají referenda, kde jde
nejprve o sebeurčení a teprve potom o připojení k Rusku.

Co se týče Arktidy, všechno je v pořádku. Ukrajina je pro geopolitiku

Ruské federace velmi důležitým, ale ne hlavním regionem.
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